
 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

   Θεσσαλονίκη, 26/10/2020 

Του:  Κυριάκου Βελόπουλου, Προέδρου Κόμματος, Βουλευτή Λάρισας 

ΠΡΟΣ :  Τoν κ. Υπουργό Εθνικής Άμυνας 

 

ΘΕΜΑ : «Οι πεζοναύτες των ΗΠΑ απέσυραν το ελικόπτερο “Bell AH-1W” – 
Μεγάλη  ευκαιρία   για τους πεζοναύτες μας» 

 

Κύριε Υπουργέ, 

Σύμφωνα με δημοσίευμα ηλεκτρονικού τύπου της 19ης Οκτωβρίου 2020, 
(https://www.defencenet.gr/amyna/stratos/903931_oi-pezonaytes-ton-ipa-apesyran-bell-
ah-1w-super-
cobra?fbclid=IwAR2Fegs1qAYEGM0s3TwuT2mTg4nsQyRL71nph0XtmLcmMkzNBr1letO
9SSQ),   οι πεζοναύτες των ΗΠΑ απέσυραν τα μοντέλα ελικοπτέρου «Bell AH-1W - “Super 
Cobra”», προκειμένου να το αντικαταστήσουν με τα «Bell AH-1Z Viper». Το πρώτο 
ελικόπτερο «AH-1Ws» παραδόθηκε στους Πεζοναύτες των ΗΠΑ, τον Μάρτιο του 1986, 
ενώ το τελευταίο, το 1999. Κατά το μεσοδιάστημα αυτών των ετών, είχαν παραδοθεί 179 
ελικόπτερα αυτού του τύπου στους πεζοναύτες των ΗΠΑ. Τα ελικόπτερα «Super Cobra» 
αποτελούσαν τη ραχοκοκαλιά της ειδικής ομάδας αεροπορίας υποστήριξης εδάφους των 
πεζοναυτών των ΗΠΑ (Marine Corps). Τα «Bell AH-1W “Super Cobra”» 
χρησιμοποιούνταν, επίσης, για συντονισμό επίθεσης στο έδαφος, με πιλότους 
εκπαιδευμένους ως πυροβολικό, ενώ οι πεζοναύτες βρίσκονταν επί του πεδίου της μάχης. 
Το «Super Cobra» ήταν το πρώτο ελικόπτερο επίθεσης που πληροί τις προδιαγραφές 
συνεργασίας, τόσο με πυραύλους «Sidewinder air-to-air», όσο και με πυραύλους  
«Sidearm». Και οι δύο πύραυλοι μπορούν να χρησιμοποιήσουν τον ίδιο εκτοξευτή 
σιδηροδρόμων «LAU-7». Το «Sidearm» έχει εμβέλεια άνω των 15 km. Το «AIM-9L 
Sidewinder» είναι ένας πύραυλος αέρος-αέρος μικρής εμβέλειας (έως 15 χλμ), που 
παράγεται από τους “Lockheed Martin” και “Raytheon”. Αν και ο εν λόγω τύπος 
ελικοπτέρου θα θεωρούνταν ότι είναι παρωχημένος, ως ένα βαθμό στο θέατρο 
επιχειρήσεων του σύγχρονου πεδίου μάχης, ωστόσο, ενδεχομένως, στα ελληνικά χέρια να 
μετατρεπόταν σε καταλυτικό μέσο ενίσχυσης πυρός και υποστήριξης των Ελλήνων 
Πεζοναυτών. 
 

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω, 

 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός:  

Προτίθεσθε, άμεσα και με προτεραιότητα να εξετάσετε το ανωτέρω ζήτημα και να αιτηθείτε 

την παραχώρηση ενός ικανοποιητικού αριθμού από τα άνω αποσυρμένα ελικόπτερα των 

ΗΠΑ (με έτος κατασκευής 1996-99), έναντι συμβολικού τιμήματος; 

Ο ερωτών Βουλευτής 

 

ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ ΚΥΡΙΑΚΟΣ 
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